
 

Αθήνα 20/2/2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τους κυρίους Υπουργούς :  

- Υποδοµών και µεταφορών 

- Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητισµού 

Θέµα : Πότε θα ολοκληρωθεί το κτίριο για τα Νηπιαγωγεία 8ο και 14ο  του Δήµου 

Ζωγράφου; 

 Η ανέγερση του σχολικού κτιρίου που θα στεγάσει το 8ο και 14ο Νηπιαγωγείο Ζωγράφου 

αποτελεί ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα παρατεταµένης καθυστέρησης στην υλοποίηση 

εκπαιδευτικών υποδοµών στην Ελλάδα. Η ιστορία αυτού του έργου ξεκινά το 1998, όταν 

εκπαιδευτικοί και γονείς κινητοποιήθηκαν για να αποτρέψουν τη µετατροπή του συγκεκριµένου 

οικοπέδου σε χώρο στάθµευσης, αντιµετωπίζοντας ακόµη και απειλές για πειθαρχικές διώξεις.   

 Παρά τις προσπάθειες της τοπικής κοινότητας, χρειάστηκε να περάσουν 18 χρόνια µέχρι το 

2016 για να ξεκινήσει η µελέτη του έργου, ενώ οι κατασκευαστικές εργασίες άρχισαν το 2019. 

Σήµερα, στις αρχές του 2025, το κτίριο παραµένει ηµιτελές, παρά το γεγονός ότι πρόκειται για την 

κατασκευή τεσσάρων ισόγειων αιθουσών νηπιαγωγείου. 

 Αυτή η παρατεταµένη καθυστέρηση έχει σοβαρές επιπτώσεις στην εκπαιδευτική κοινότητα. 

Τα δύο νηπιαγωγεία εξακολουθούν να λειτουργούν σε απόλυτα ακατάλληλες συνθήκες: το ένα 

στεγάζεται σε µισθωµένες αίθουσες ισογείου παλιάς πολυκατοικίας και το άλλο σε 

προκατασκευασµένες αίθουσες στην αυλή του 12ου Δηµοτικού Σχολείου Ζωγράφου. Η έλλειψη 

κατάλληλων υποδοµών επηρεάζει αρνητικά την ποιότητα της παρεχόµενης εκπαίδευσης και την 

καθηµερινότητα των µαθητών και των εκπαιδευτικών.  

Επειδή η κατάσταση αυτή εγείρει σοβαρά ερωτήµατα σχετικά µε την αποτελεσµατικότητα των 

διαδικασιών σχεδιασµού και υλοποίησης εκπαιδευτικών υποδοµών στη χώρα.  
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Επειδή η τοπική κοινωνία, οι γονείς και οι εκπαιδευτικοί εκφράζουν την απογοήτευσή τους για την 

πολυετή καθυστέρηση και την αδυναµία παροχής ενός ασφαλούς και κατάλληλου περιβάλλοντος 

µάθησης για τα παιδιά τους 

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί 

Ποιοι είναι οι λόγοι που οδήγησαν σε αυτή την εξαιρετικά µεγάλη καθυστέρηση στην ανέγερση του 

σχολικού κτιρίου για το 8ο και 14ο Νηπιαγωγείο Ζωγράφου; Υπήρξαν συγκεκριµένα εµπόδια ή 

παραλείψεις που καθυστέρησαν την ολοκλήρωση του έργου; 

Ποια µέτρα προτίθενται να λάβουν  για την άµεση ολοκλήρωση και παράδοση του κτιρίου; 

Υπάρχει συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα για την αποπεράτωση του έργου; 

Πώς σκοπεύετε  να διασφαλίσετε ότι παρόµοιες καθυστερήσεις δεν θα επαναληφθούν σε 

µελλοντικά έργα ανέγερσης σχολικών υποδοµών; Υπάρχει πρόθεση αναθεώρησης των διαδικασιών 

για την αποφυγή τέτοιων προβληµάτων; 

Ποιος είναι ο ρόλος της Κτηριακές Υποδοµές ΑΕ στην παρακολούθηση και αξιολόγηση της 

προόδου των έργων που αναλαµβάνει; Υπάρχουν µηχανισµοί αξιολόγησης της απόδοσής της και 

πώς αυτοί εφαρµόζονται; 

Ποια είναι η στρατηγική του Υπουργείου για την αντιµετώπιση των γενικότερων προβληµάτων 

σχολικής στέγης; Προβλέπονται νέα έργα ή παρεµβάσεις για τη βελτίωση των υποδοµών ιδιαίτερα 

στα νηπιαγωγεία; 

Η ερωτούσα βουλευτής  

Μάλαµα Κυριακή  




